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Zápis z jednání  

Pracovní skupiny pro udržení a rozvoj regionální identity 
 

Projekt Místní akční plán vzdělávání pro Hlučínsko východ II 
 CZ.02.3.68/0.0/0.0/17_047/0009111 

 
 

Místo a čas konání: online prostřednictvím Google Meet, 26. 10. 2020, zahájení ve 13 hodin 

 

Seznam účastníků: vizte prezenční listinu, resp. pořízené printscreeny 

 

Zahájení ve 13 hodin: 

H. Paverová, vedoucí projektu MAP II, přivítala členy pracovní skupiny (PS) na vůbec prvním online 

setkání v rámci všech pracovních skupin. Současně omluvila technické problémy. Nejprve 

nefunkčnost odkazu, který musel být na poslední chvíli vygenerován znovu – H. Paverová uvedla, že 

se aktuálně řeší pořízení firemního G Suite, který by měl být na přelomu měsíce zprovozněn – 

a nefunkčnost mikrofonu a kamery na straně pana Jiřího Nemináře, jednoho z koordinátorů aktivit za 

oblast regionální identity. Z tohoto důvodu bylo přistoupeno k alternativnímu řešení v podobě tel. 

hovoru (hlasitý odposlech). V úvodu připomněla, že se prostřednictvím Google Meet budeme 

„scházet“ minimálně do konce letošního roku. Do poloviny prosince bychom online setkání 

uspořádali ještě dvakrát. Počet byl odůvodněn tím, že jsme na jaře namísto dvou plánovaných setkání 

uspořádali - vlivem do té doby bezprecedentní situace - pouze jedno setkání PS (červen). Přítomní 

členové vzali tuto informaci na vědomí.  

Shrnutí dosavadního postupu prací na aktivitách za oblast regionální identity, včetně reflexe 

současného stavu o exkurze (Jak dále pokračovat s ohledem na nepříznivou situaci? Pracovní verze webu 

Hlučínská Vlastivěda. Pracovní verze prvního animovaného filmu.) 

 

Slova se – zprostředkovaně via telefonický hovor – ujal pan Jiří Neminář, který nejprve uvedl, že byl 

na říjen a listopad naplánován první cyklus exkurzí po významných lokalitách na Hlučínsku. Tyto měly 

být realizovány již na jaře, bohužel, stejně jako tehdy kvůli první, aktuálně kvůli druhé „koronavirové“ 

vlně musely být všechny aktivity zrušeny. P. Neminář navrhl – s ohledem na skutečnost, že se 

pravděpodobně nestihnout uskutečnit všechny plánované exkurze, navíc je nejasné, jak se bude 

situace vyvíjet po novém roce – zda případně nepřesunout prostředky vyčleněné na exkurze do 

projektu Hlučínská vlastivěda (web), čímž by se mohlo vytvořit větší množství kvízů, animací či filmů. 

Paní Jarmila Polomská ze ZŠ Hlučín-Rovniny tento návrh kvituje, dle jejích slov se jedná o „velmi 

vhodné řešení s prakticky trvalou hodnotou“, na rozdíl od exkurzí, které jsou jednorázové a navíc se 

jich – z kapacitních důvodů – nebudou moci účastnit všichni žáci obou stupňů ZŠ. Obdobně se 

vyjádřila také vedoucí PS za Hlučínsko-východ, paní Marie Plačková ze ZŠ a MŠ Ludgeřovice a paní 

Šárka Gargošová ze ZŠ a MŠ Bolatice. Následně se přidali další přítomní členové PS.  
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Po méně příznivých zprávách, jak poznačil pan Neminář, nyní jedna pozitivní část – bylo vyhotoveno 

první video z celkového počtu 10 plánovaných. Proces vzniku animací, jak zmínil, je dlouhé a pracné, 

v současné době se připravuje také animace na téma vývoj osídlení a Třicetiletá válka. Účastníci 

obdrželi do chatu (stejně jako v uplynulých dnech via e-mail) odkaz na pracovní verzi prvního z filmů 

na téma „Ferdinandova železnice“. Komentář je, jak zdůraznil pan Neminář, provizorní, prozatím 

chybí také hudební podkres. Díky ukázce měli přítomní možnost vidět rukopis všech filmů (animací). 

Aktuálně se dle slov pana Nemináře řeší, bude-li vhodnější, aby filmy namluvil mužský nebo ženský 

hlas.  Dle paní Polomské by zastoupení mužský – ženský hlas mělo být vyvážené a korespondovat 

s vystupujícími postavami. 

 

Na tomto místě byli přítomní vybídnuti p. Radimem Lokočem, koordinátorem aktivit za oblast 

regionální identity, k poskytnutí tipů na herce, resp. osobnosti, které by namluvily komentáře. Pan 

Neminář doplnil, že prozatímními tipy tvůrců jsou např. Štěpán Kozub, Milan Šteindler či Arnošt 

Goldflam. Paní Polomská uvedla, že bychom mohli „zalovit v našich ostravských vodách“ a podpořit 

ostravské herce. Pan Neminář poděkoval za postřeh a jako příklad zmínil ostravského herce Šimona 

Krupu či paní Alžbětu Tkačíkovou. Paní Gargošová poznačila, že by se jí líbil hlas pana Goldflama či 

pana Kozuba, druhého zmíněného navíc, jak dodala, zná a sleduje mladá generace, což slovně 

podpořil také pan Leon Hahn, ředitel ZŠ a MŠ Dolní Benešov. Paní Hana Kotzurová ze ZŠ a MŠ Kravaře 

dala do chatu tip na p. Vladimíra Poláka, který čte pohádky. Pan Herbert Pavera, starosta obce 

Bolatice a předseda SOH, v chatu poznačil, že „všechno nemusí být o penězích. Určitě se najdou i lidé, 

kteří to namluví zdarma, pokud nebude dostatek financí ☺“. Radim Lokoč diskuzi shrnul tím, že by se 

tedy tvůrci měli poohlédnout jak po mužských, tak ženských hlasech. Paní Polomská dodala, že 

některá témata mohou lépe vyznít v mužském podání, jiné naopak v ženském.  
 

Jiří Neminář podotkl, že současná pracovní verze filmu vychází na jednu minutu, nabízí se otázka, zda 

pokračovat ve zpracování dalších témat (opět) odlehčenou formou, nebo některé „dělat více na 

vážno“. Radim Lokoč zmínil, že k aktuální animaci jsou k dispozici také fotografie, jízdní řády 

a průvodní text, dle jeho názoru by samotná videa neměla být přehlcena faktografickými údaji. Paní 

Polomská uvedla, že by se autoři měli „držet nastavené linie, žáci mají rádi animované věci, 

přehlednost a zkratkovitost je v tomto případě ku prospěchu věci“. K hodnocení paní Polomské se 

přidala paní Gargošová, která taktéž kvituje provedení animace, „krátce a výstižně – děti tato forma 

zaujme“. Slova podpořila rovněž paní Plačková.  

 

Přítomní také měli možnost nahlédnout do pracovní verze webu (odkaz spolu s přihlašovacími údaji 

obdrželi via e-mail, na Meetu byla nasdílena obrazovka). Pan Lokoč úvodem poznamenal, že se stále 

pracuje na časové ose, která prozatím nevypadá tak, jak by si s Jirkou Neminářem představovali. 

Následně se přítomných členů zeptal, jak jsou spokojeni s dosavadní verzí webu. Paní Polomská web 

hodnotila jako „dobře strukturovaný, přehledný a intuitivní“. Paní Barbora Hoppová ze ZŠ Hlučín-

Rovniny v chatu (nefunkčnost mikrofonu) uvedla, že souhlasí s paní Polomskou – web je dle jejích 

slov „přehledný, není přeplácaný, oku lahodící“. Pan Leon Hahn ohodnotil web slovy „skvělá práce“. 

Pan Neminář dodal, že pod časovou osu chybí doplnit sekundární osu s kontextualizací. Podotkl také, 
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že právě probíhají práce na ose, takže se může stát, že se něco nebude zobrazovat správně – v tomto 

případě doporučil přítomným refresh stránky. 

Autoři jsou vedeni snahou o alternativní přístup, resp. pokus o inovaci v periodizaci dějin (starší – 

moderní – soudobé). Postupně, jak doplnil pan Neminář, bude web nasycen texty, přibude taktéž 

rozcestník, v další fázi pak videa, fotografie, kvízy aj. Značný čas zabere dle pana Lokoče příprava 

obrazového materiálu. V současné době je rozpracováno několik kvízů, jako příklad uvedl pan 

Neminář kvíz zaměřený na poznávání nejznámějších světců či sakrálních staveb na Hlučínsku. Nápady 

na formu kvízů, jak zmínil pan Neminář, jsou vítány; čím dříve budou kvízy spuštěny, tím dříve je 

budou moci vyučující použít v rámci distanční výuky. Pan Lokoč však poznačil, že bude pro přítomné 

obtížné navrhnout formu, neznají-li kompletně všechna témata – prozatím je zpracována polovina 

z plánovaných textů. Pan Neminář uvedl, že by se mělo pár kapitol objevit na webu do konce 

letošního roku; první vlnu koronaviru autoři dle jeho slov využili právě k psaní textů - aktuálně 

probíhá obsahová korektura, následně budou texty postoupeny na korekturu jazykovou.  

Paní Polomská k formální stránce kvízů navrhla např. přetahování pojmů, nadřazené a podřazené 

pojmy a současně se zeptala, zda si mohou pedagogové vyselektovat kvízy dle témat. Pan Neminář 

odpověděl kladně – je možné pracovat s kvízem v rámci jednoho konkrétního tématu. Ideální, jak 

dodal, je vytvořit kvíz ke každému tématu – v plánu je tak okolo 40 kvízů, byť je možné, že se 

u některého tématu kvíz nevyplatí vytvářet, naopak jiné téma může nabídnout svou košatostí 

a zajímavostí více kvízů. Ne každý kvíz, jak podotkl pan Lokoč, navíc bude stejně technicky náročný, 

k nejnáročnějším a nejsofistikovanějších budou patřit analytické kvízy. Na dalším online jednání PS, 

jak uvedl p. Lokoč, by měly být představeny první verze kvízů. 

Diskuze: 

V rámci posledního bodu nebyl vznesen žádný podnět do diskuze. H. Paverová tedy poprosila 

přítomné o návrh dalšího termínu online setkání PS. Předběžně byl termín stanoven na 18. 11. od 14 

hodin. Potvrzení či změna ještě bude řešena via e-mailovou komunikaci.  

Všem bylo poděkováno za účast a spolupráci! 

 

Zápis zpracovala: Hana Paverová 

 


